

CONNEQT

The Complete Guide to Claude AI Features & Tools

Everything You Need to Master Anthropic's AI Assistant

الدليل الشامل لمميزات وأدوات كلود

كل ما تحتاجه لإتقان مساعد أنتروبك الذكي

1M

Token Context Window

نافذة سياق مليون رمز

50+

MCP Integrations

أكثر من 50 تكاملا

4.6

Latest Model Family

أحدث عائلة نماذج

2026 Edition | conneqtme.com

Table of Contents

جدول المحتويات

1. Introduction to Claude AI	مقدمة عن كلود
2. Claude Models: Opus, Sonnet & Haiku	نماذج كلود: أوبوس وسونيت وهايكو
3. Claude.ai Interface & Plans	واجهة كلود والخطط
4. Projects & Workspaces	المشاريع ومساحات العمل
5. Artifacts: Build & Publish	المنتجات: البناء والنشر
6. Memory & Personalization	الذاكرة والتخصيص
7. Web Search & Deep Research	البحث على الويب والبحث المعمق
8. MCP Integrations & Connectors	تكاملات بروتوكول سياق النموذج
9. Extended Thinking	التفكير الممتد
10. File Creation & Document Tools	إنشاء الملفات وأدوات المستندات
11. Claude Code	كلود كود
12. Claude Cowork	كلود كووورك
13. Claude for Excel & PowerPoint	كلود لإكسل وباوربوينت
14. Vision & Multimodal	الرؤية والقدرات المتعددة
15. API & Developer Tools	واجهة برمجة التطبيقات وأدوات المطورين
16. Security, Privacy & Compliance	الأمان والخصوصية والامتثال
17. Prompting Best Practices	أفضل ممارسات كتابة التعليمات
18. Use Cases for GCC Businesses	حالات الاستخدام لشركات الخليج

1. Introduction to Claude AI

١. مقدمة عن كلود

Claude is a family of AI models and products created by Anthropic. Named after Claude Shannon, the father of information theory, Claude is designed to be helpful, harmless, and honest. It is trained using Constitutional AI (CAI), a technique that aligns the model with a set of ethical principles rather than relying solely on human feedback.

ومصادقا. يتم تدريبه باستخدام تقنية الذكاء الاصطناعي الدستوري التي تضبط النموذج وفق مجموعة من المبادئ الأخلاقية. الاصطناعي التي أنشأتها شركة أنثروبك. سمي على اسم كلود شانون أبو نظرية المعلومات، وصمم كلود ليكون مفيدا وآمنا كلود هو عائلة من نماذج ومنتجات الذكاء

Claude is available through multiple interfaces: the claude.ai web and mobile app, the Claude Desktop app, the Anthropic API, and specialized tools like Claude Code and Cowork. In 2026, Claude has evolved from a chatbot into a comprehensive AI platform with memory, tool use, file creation, web search, and deep integrations with business applications.

شاملة مع الذاكرة واستخدام الأدوات وإنشاء الملفات والبحث على الويب والتكاملات العميقة مع تطبيقات الأعمال. أنثروبك وأدوات متخصصة مثل كلود كود وكورك. في عام ٢٠٢٦ تطور كلود من روبوت محادثة إلى منصة ذكاء اصطناعي متاح من خلال واجهات متعددة: تطبيق الويب والجوال claude.ai وتطبيق سطح المكتب وواجهة برمجة التطبيقات من كلود

2. Claude Models: Opus, Sonnet & Haiku

٢. نماذج كلود: أوبوس وسونيت وهايكو

Claude models come in three tiers, each optimized for different use cases. The current generation is the 4.6 family, with Opus 4.6 being the most advanced model available.

كل منها محسن لحالات استخدام مختلفة. الجيل الحالي هو عائلة ٤.٦ حيث يعتبر أوبوس ٤.٦ النموذج الأكثر تقدماً المتاح. تأتي نماذج كلود في ثلاث فئات،

Model	Strengths	Context	Best For
Opus 4.6	Deepest reasoning, longest task horizon (14.5h), 78.3% MRCR v2	1M tokens	Complex analysis, code refactoring, research, high-stakes work
Sonnet 4.6	Fast, capable, cost-efficient, great coding	1M tokens	Daily tasks, coding, content creation, business workflows
Haiku 4.5	Fastest, cheapest, near-instant responses	200K tokens	High-volume tasks, chatbots, classification, simple queries

Opus 4.6

The flagship model. Released February 5, 2026 with a 1 million token context window. It has the highest task-completion time horizon of any frontier model at 14.5 hours, meaning it can sustain complex reasoning over extended sessions. Best for mission-critical analysis, deep research, and enterprise-grade work.

أوبوس ٤.٦

الحفاظ على الاستدلال المعقد عبر جلسات ممتدة. الأفضل للتحليل الحاسم والبحث العميق والعمل على مستوى المؤسسات. ٢٠٢٦ بنافذة سياق مليون رمز. لديه أطول أفق زمني لإنجاز المهام بين النماذج الرائدة عند ١٤.٥ ساعة مما يعني أنه يمكنه النموذج الرئيسي. أطلق في ٥ فبراير

Sonnet 4.6

The everyday workhorse. Released February 17, 2026. Delivers strong performance at a fraction of Opus's cost. Powers most Claude.ai interactions and is the default model for Pro users. Excellent for coding, writing, and standard business tasks.

سونيت ٤.٦

تفاعلات claude.ai وهو النموذج الافتراضي للمستخدمين المحترفين. ممتاز للبرمجة والكتابة ومهام الأعمال القياسية. حضان العمل اليومي. أطلق في ١٧ فبراير ٢٠٢٦. يقدم أداء قويا بجزء من تكلفة أوبوس. يشغل معظم

Haiku 4.5

The speed champion. Ideal for high-volume, latency-sensitive applications like chatbots, real-time classification, and API-driven workflows where cost efficiency matters most.

هايكو ٤.٥

المحادثة والتصنيف في الوقت الفعلي وسير العمل المدفوع بواجهة برمجة التطبيقات حيث تكون كفاءة التكلفة هي الأهم. بطل السرعة. مثالي للتطبيقات عالية الحجم والحساسية للتأخير مثل روبوتات

Pro Tip: Default to Sonnet for daily work. Escalate to Opus only when Sonnet's output isn't good enough — this approach saves significant costs.

لا يكون ناتج سونيت كافيا — هذا النهج يوفر تكاليف كبيرة. سونيت كافتراضي للعمل اليومي. صعد إلى أوبوس فقط عندما نصيحة: استخدم

3. Claude.ai Interface & Plans

٣. واجهة كلود والخطط

Claude is accessible through web (claude.ai), iOS, Android, and desktop apps. Anthropic offers multiple subscription tiers to suit different needs, from casual users to enterprise teams.

تقدم أنثروبيك عدة مستويات اشتراك لتناسب الاحتياجات المختلفة من المستخدمين العاديين إلى فرق المؤسسات. كلود متاح من خلال الويب (claude.ai) وتطبيقات iOS وأندرويد وسطح المكتب.

Plan	Price	Key Features
Free	\$0	Sonnet 4.5, Projects, Artifacts, Memory, Web Search, ~30-100 msgs/day
Pro	\$20/mo	Opus access, Extended Thinking, Claude Code, Cowork, persistent storage, MCP, higher limits
Max	\$100-200/mo	Highest usage limits, priority access, ideal for power users running Opus daily
Team	\$30/seat/mo	Admin controls, shared Projects, SSO, team collaboration features
Enterprise	Custom	SAML SSO, SCIM, audit logs, data isolation, custom deployment, dedicated support

دولارا شهريا مع التفكير الممتد وكلود كود الكامل وكورك تقدم قدرات أكثر لكل دولار من أي اشتراك ذكاء اصطناعي مماثل. هي الأكثر تنافسية على الإطلاق — الذاكرة والبحث على الويب والمنتجات والمشاريع كلها متاحة مجانا. خطة برو بـ ٢٠ الخطة المجانية في ٢٠٢٦

4. Projects & Workspaces

٤. المشاريع ومساحات العمل

Projects are dedicated workspaces that isolate context, files, and conversation history to a specific topic or task. Every new chat in a Project starts with full context from uploaded files and custom instructions — no need to re-explain anything.

كل محادثة جديدة في المشروع تبدأ بالسياق الكامل من الملفات المرفوعة والتعليمات المخصصة — لا حاجة لإعادة الشرح. المشاريع هي مساحات عمل مخصصة تعزل السياق والملفات وسجل المحادثات لموضوع أو مهمة محددة.

Upload Files & Set Instructions

Upload documents, codebases, data files, or any reference material. Set custom instructions that apply to every conversation in that Project. Claude remembers everything you upload without you having to reference it each time.

رفع الملفات وتعيين التعليمات

تعليمات مخصصة تنطبق على كل محادثة في ذلك المشروع. كلود يتذكر كل ما ترفعه دون الحاجة للإشارة إليه في كل مرة. ارفع المستندات وقواعد الكود وملفات البيانات أو أي مواد مرجعية. عين

Separate Memory Per Project

Each Project has its own memory space. Information from one Project doesn't leak into another — think of it like information barriers. On Team and Enterprise plans, you can set permissions for who can access each Project.

ذاكرة منفصلة لكل مشروع

آخر — فكر فيها كحواجز معلومات. في خطط الفريق والمؤسسات يمكنك تعيين أذونات لمن يمكنه الوصول لكل مشروع. لكل مشروع مساحة ذاكرة خاصة به. المعلومات من مشروع واحد لا تتسرب إلى

Available on All Plans

As of February 2026, Projects are available to all users including the free tier. This is a major expansion — previously this was a paid-only feature.

متاح في جميع الخطط

٢٠٢٦ المشاريع متاحة لجميع المستخدمين بما في ذلك الخطة المجانية. هذا توسع كبير — كانت سابقاً ميزة مدفوعة فقط. اعتباراً من فبراير

5. Artifacts: Build & Publish

٥. المنتجات: البناء والنشر

Artifacts are Claude's built-in creation environment. Instead of just receiving text responses, you get a live visual workspace where Claude can build code, documents, interactive applications, charts, and entire web experiences — all in a side panel next to your conversation.

الكود والمستندات والتطبيقات التفاعلية والرسوم البيانية وتجارب الويب الكاملة — كلها في لوحة جانبية بجوار محادثتك. هي بيئة الإنشاء المدمجة في كلود. بدلا من تلقي ردود نصية فقط تحصل على مساحة عمل مرئية حية حيث يمكن لكلود بناء المنتجات

Artifact Type	Examples	النوع
React Components	Interactive dashboards, calculators, forms, games	مكونات رباكت
HTML/CSS/JS	Landing pages, widgets, visualizations	صفحات ويب
SVG Graphics	Diagrams, illustrations, infographics	رسومات
Markdown	Reports, guides, articles, documentation	مستندات
Mermaid Diagrams	Flowcharts, sequence diagrams, ER diagrams	مخططات
Documents	.docx, .pptx, .xlsx, .pdf files	ملفات أوفيس

Publish & Share

You can publish any Artifact and share it via a link. Anyone can view, interact with, and remix your published Artifacts — no account needed. There's also a community catalog for browsing Artifacts built by others.

النشر والمشاركة

مع وإعادة استخدام منتجاتك المنشورة — لا حاجة لحساب. هناك أيضا كتالوج مجتمعي لتصفح المنتجات التي بناها آخرون. يمكنك نشر أي منتج ومشاركته عبر رابط. يمكن لأي شخص مشاهدة والتفاعل

Persistent Storage

On paid plans, Artifacts can store data across sessions using a key-value storage API. This enables stateful apps like journals, trackers, leaderboards, and collaborative tools that remember your data between visits.

التخزين الدائم

التطبيقات ذات الحالة مثل اليوميات والمتتبعات ولوحات المتصدين والأدوات التعاونية التي تتذكر بياناتك بين الزيارات. في الخطط المدفوعة يمكن للمنتجات تخزين البيانات عبر الجلسات باستخدام واجهة تخزين. هذا يمكن

AI-Powered Artifacts

Artifacts can call Claude's own API internally, enabling you to build intelligent micro-applications where AI runs inside the artifact itself. Combined with MCP integrations, you can build apps that connect to Gmail, Google Calendar, Slack, and more.

المنتجات المدعومة بالذكاء الاصطناعي

الاصطناعي داخل المنتج نفسه. مع تكاملات MCP يمكنك بناء تطبيقات تتصل بجيميل وتقويم جوجل وسلاك والمزيد. يمكن للمنتجات استدعاء واجهة برمجة كلود داخليا مما يمكنك من بناء تطبيقات مصغرة ذكية حيث يعمل الذكاء

6. Memory & Personalization

٦. الذاكرة والتخصيص

As of March 2026, Claude has persistent memory available to all users including the free tier. Claude remembers your name, communication style, writing preferences, project context, and ongoing work across separate conversations. You start a new chat and Claude already knows who you are.

وتفضيلات الكتابة وسياق المشروع والعمل الجاري عبر محادثات منفصلة. تبدأ محادثة جديدة وكلود يعرف بالفعل من أنت. ٢٠٢٦ يمتلك كلود ذاكرة دائمة متاحة لجميع المستخدمين بما في ذلك الخطة المجانية. يتذكر كلود اسمك وأسلوب تواصلك اعتباراً من مارس

Full Transparency Controls

You can view every stored memory, edit individual entries, or wipe the entire history at any time. Go to Settings > Memory to see what Claude remembers about you. You can also provide explicit instructions about what to remember or forget.

ضوابط شفافية كاملة

إلى الإعدادات > الذاكرة لمعرفة ما يتذكره كلود عنك. يمكنك أيضاً تقديم تعليمات صريحة حول ما يجب تذكره أو نسيانه. يمكنك مشاهدة كل ذاكرة مخزنة وتعديل الإدخالات الفردية أو مسح السجل بالكامل في أي وقت. اذهب

Project-Scoped Memory

Memory is scoped per Project. Each Project maintains its own separate memory space, so context from client work doesn't bleed into personal projects. Standalone chats have their own memory space too.

ذاكرة محددة النطاق للمشاريع

خاصة به لذا لا يتسرب سياق عمل العميل إلى المشاريع الشخصية. المحادثات المستقلة لها مساحة ذاكرة خاصة بها أيضاً. الذاكرة محددة النطاق لكل مشروع. كل مشروع يحافظ على مساحة ذاكرة منفصلة

User Preferences & Style

Beyond memory, you can set custom preferences for tone, formatting, and feature usage. Claude also offers style customization — you can adjust how Claude writes to match your preferred communication style.

تفضيلات المستخدم والأسلوب

الميزات. يقدم كلود أيضاً تخصيص الأسلوب — يمكنك ضبط طريقة كتابة كلود لتتوافق مع أسلوب التواصل المفضل لديك. بالإضافة للذاكرة يمكنك تعيين تفضيلات مخصصة للنبرة والتنسيق واستخدام

7. Web Search & Deep Research

٧. البحث على الويب والبحث المعمق

Claude can search the web in real-time to find current information, verify facts, and provide up-to-date answers. This is available on all plans including free. For complex research tasks, Claude also offers a Deep Research mode.

محدثة. هذا متاح في جميع الخطط بما في ذلك المجانية. للمهام البحثية المعقدة يقدم كلود أيضا وضع البحث المعمق. يمكن لكلود البحث على الويب في الوقت الفعلي للعثور على معلومات حالية والتحقق من الحقائق وتقديم إجابات

Real-Time Web Search

Claude automatically searches the web when it needs current information — stock prices, breaking news, recent events, or any topic that may have changed since its training data. Results are cited with sources so you can verify.

البحث على الويب في الوقت الفعلي

والأحداث الأخيرة أو أي موضوع قد يكون تغير منذ بيانات تدريبه. النتائج مذكورة مع المصادر حتى تتمكن من التحقق. يبحث كلود تلقائيا على الويب عندما يحتاج معلومات حالية — أسعار الأسهم والأخبار العاجلة

Deep Research Mode

For complex queries that require synthesizing many sources, Claude's Deep Research feature coordinates multiple search queries, reads full articles, cross-references information, and produces comprehensive reports with citations.

وضع البحث المعمق

في كلود استعلامات بحث متعددة وتقرأ المقالات الكاملة وتحقق من المعلومات وتنتج تقارير شاملة مع الاستشهادات. للاستعلامات المعقدة التي تتطلب تجميع مصادر عديدة تنسق ميزة البحث المعمق

8. MCP Integrations & Connectors

٨. تكاملات بروتوكول سياق النموذج والموصلات

The Model Context Protocol (MCP) is an open standard developed by Anthropic that lets Claude connect directly to your business tools and external services. Instead of copy-pasting data between apps, Claude can read and write to your tools natively.

والخدمات الخارجية. بدلا من نسخ ولصق البيانات بين التطبيقات يمكن لكلود القراءة والكتابة في أدواتك بشكل أصلي. بروتوكول سياق النموذج (MCP) هو معيار مفتوح طورته أنثروبك يتيح لكلود الاتصال مباشرة بأدوات عملك

Category	Integrations
Productivity	Google Drive, Gmail, Google Calendar, Notion, Confluence
Project Management	Asana, Jira, Linear, Trello
Developer	GitHub, GitLab, Stripe
Design	Figma, Canva
Communication	Slack, Microsoft Teams
Automation	Zapier (6,000+ apps), custom MCP servers

عبر جيت هب وقاعدة بياناتك ونظام التوثيق والبنية السحابية باستخدام مهارات أصلية لكل منها دون كود تكامل مخصص. يحول بروتوكول MCP كلود من مساعد إلى متعاون مطلع مع وصول فعلي لسياق عملك. يمكن لجلسة واحدة التنسيق

Pro Tip: Custom MCP integrations can be built in about 30 minutes using Anthropic's open standard. This is one of the most underreported capabilities in AI right now.

من أكثر القدرات التي لا يبلغ عنها في الذكاء الاصطناعي حاليا. ٣٠ دقيقة باستخدام المعيار المفتوح من أنثروبك. هذه واحدة نصيحة: يمكن بناء تكاملات MCP مخصصة في حوالي

9. Extended Thinking

٩. التفكير الممتد

Extended Thinking is a capability available on Pro plans and above that lets Claude spend more time reasoning through complex problems before responding. Think of it as giving Claude a scratchpad where it can work through multi-step logic, consider edge cases, and arrive at higher-quality answers.

مسودة يمكنه فيها العمل من خلال المنطق متعدد الخطوات والنظر في الحالات الحدية والوصول إلى إجابات أعلى جودة. في خطط برو وما فوق تتيح لكلود قضاء المزيد من الوقت في التفكير في المشاكل المعقدة قبل الرد. فكر فيها كإعطاء كلود التفكير الممتد قدرة متاحة

When to Use Extended Thinking

Complex math and logic problems, multi-step analysis, code debugging, legal or financial reasoning, strategic planning, and any task where accuracy matters more than speed.

متى تستخدم التفكير الممتد

الخطوات وتصحيح الكود والاستدلال القانوني أو المالي والتخطيط الاستراتيجي وأي مهمة حيث تكون الدقة أهم من السرعة. مسائل الرياضيات والمنطق المعقدة والتحليل متعدد

Hybrid Reasoning

Claude uses hybrid reasoning — it answers simple questions instantly and automatically engages deeper thinking for harder problems. You can also explicitly request extended thinking for any query.

الاستدلال الهجين

البسيطة فورا وينخرط تلقائيا في تفكير أعمق للمشاكل الأصعب. يمكنك أيضا طلب التفكير الممتد صراحة لأي استعلام. يستخدم كلود الاستدلال الهجين — يجيب على الأسئلة

10. File Creation & Document Tools

١٠. إنشاء الملفات وأدوات المستندات

Claude can create real, downloadable files — not just display text. This includes Word documents (.docx), PowerPoint presentations (.pptx), Excel spreadsheets (.xlsx), PDFs, and code files. All formatted professionally and ready to use.

باوربوينت (.pptx) وجداول إكسل (.xlsx) وملفات PDF وملفات كود. كلها منسقة بشكل احترافي وجاهزة للاستخدام. يمكن لكلود إنشاء ملفات حقيقية قابلة للتنزيل — ليس مجرد عرض نص. يشمل ذلك مستندات وورد (.docx) وعروض

File Type	Capabilities	النوع
.docx	Reports, proposals, letters with TOC, headers, tables, formatting	مستندات وورد
.pptx	Slide decks with layouts, charts, images, speaker notes	عروض باوربوينت
.xlsx	Spreadsheets with formulas, charts, formatting, multiple sheets	جداول إكسل
.pdf	Professional PDFs, form filling, merging, watermarks	ملفات PDF
Code files	Python, JS, React, HTML — any programming language	ملفات كود

— استخراج البيانات من ملفات PDF ومعالجة جداول البيانات وتلخيص المستندات الطويلة وتحويلها بين التنسيقات. يمكن لكلود أيضا قراءة وتحليل الملفات المرفوعة

11. Claude Code

١١. كلود كود

Claude Code is a command-line tool for agentic coding that lets developers delegate coding tasks directly from their terminal. It can see your codebase, write code, execute commands, manage git, and run tests — all autonomously.

يمكنه رؤية قاعدة الكود الخاصة بك وكتابة الكود وتنفيذ الأوامر وإدارة جيت وتشغيل الاختبارات — كل ذلك بشكل مستقل. كلود كود هو أداة سطر أوامر للبرمجة الوكيلية تتيح للمطورين تفويض مهام البرمجة مباشرة من محطاتهم الطرفية.

Remote Control

Access Claude Code sessions from a browser or phone. Start a refactor at your desk, check progress on the go.

التحكم عن بعد

الوصول لجلسات كلود كود من المتصفح أو الهاتف. ابدأ إعادة هيكلة على مكتبك وتحقق من التقدم أثناء التنقل.

Parallel Agents

Large tasks decompose into subtasks executed by multiple coordinated Claude instances simultaneously. Build frontend and backend in parallel.

الوكلاء المتوازيون

المهام الكبيرة تتحلل إلى مهام فرعية تنفذها عدة نسخ كلود منسقة في وقت واحد. بناء الواجهة الأمامية والخلفية بالتوازي.

Claude Code Security

Uses Opus 4.6 to scan codebases for vulnerabilities by reasoning about data flows — not just pattern matching. Found 500+ bugs in real open-source projects that experts missed.

أمان كلود كود

تدفقات البيانات — ليس مجرد مطابقة الأنماط. وجد أكثر من 500 خطأ في مشاريع مفتوحة المصدر حقيقية فاتت الخبراء. يستخدم أوبوس ٤.٦ لفحص قواعد الكود بحثاً عن الثغرات من خلال التفكير في

Auto Memory

Persistent knowledge of your project — architecture decisions, naming conventions, team standards, past choices carry across sessions.

الذاكرة التلقائية

معرفة دائمة بمشروعك — قرارات البنية واصطلاحات التسمية ومعايير الفريق والخيارات السابقة تنتقل عبر الجلسات.

Available On

Terminal (CLI), VS Code extension, JetBrains extension, and Slack integration.

متاح على

محطة طرفية (CLI) وإضافة VS Code وإضافة JetBrains وتكامل سلاك.

12. Claude Cowork

١٢. كلود كووورك

Launched January 2026 as a research preview, Cowork is Claude's desktop agentic tool for non-developers. It provides a file-and-folder based interface where you grant Claude access to a directory, describe the task, and Claude reads files, executes the workflow, and produces deliverables.

الملفات والمجلدات حيث تمنح كلود الوصول لمجلد وتصف المهمة وكلود يقرأ الملفات وينفذ سير العمل وينتج المخرجات. أطلق في يناير ٢٠٢٦ كمعاينة بحثية، كووورك هو أداة كلود المكتبية الوكيلية لغير المطورين. يوفر واجهة قائمة على

What Cowork Handles

Restructuring messy file systems, pulling data from screenshots or PDFs into spreadsheets, drafting reports by synthesizing scattered documents, generating slide decks from raw notes, filling client briefs from email threads, and much more.

ما يتعامل معه كووورك

المتفرقة وإنشاء عروض الشرائح من الملاحظات الخام وملء ملخصات العملاء من سلاسل البريد الإلكتروني والمزيد. واستخراج البيانات من لقطات الشاشة أو ملفات PDF إلى جداول البيانات وصياغة التقارير من خلال تجميع المستندات إعادة هيكلة أنظمة الملفات الفوضوية

Connectors & Scheduled Tasks

Cowork connects to Google Drive, Gmail, and Calendar via MCP. It also supports scheduled tasks — set up recurring workflows like weekly reports, Monday security audits, or Friday PR summaries that run automatically.

الموصلات والمهام المجدولة

متكررة مثل التقارير الأسبوعية وتدقيقات الأمان يوم الاثنين أو ملخصات طلبات السحب يوم الجمعة التي تعمل تلقائياً. يتصل كووورك بجوجل درايف وجيميل والتقويم عبر MCP. يدعم أيضاً المهام المجدولة — أعد سير عمل

13. Claude for Excel & PowerPoint

١٣. كلود لإكسل وباوربوينت

Claude integrates directly into Microsoft Excel and PowerPoint as beta add-ins, bringing AI capabilities into the tools millions of professionals already use daily.

كإضافات تجريبية، مما يجلب قدرات الذكاء الاصطناعي إلى الأدوات التي يستخدمها ملايين المحترفين يوميا بالفعل. يتكامل كلود مباشرة مع مايكروسوفت إكسل وباوربوينت

Claude in Excel

Analyze data, write formulas, create pivot tables, clean messy datasets, and generate charts — all through natural language commands within Excel. Ask Claude to summarize trends, find outliers, or build financial models directly in your spreadsheet.

كلود في إكسل

وتنظيف مجموعات البيانات الفوضوية وإنشاء الرسوم البيانية — كل ذلك من خلال أوامر اللغة الطبيعية داخل إكسل. تحليل البيانات وكتابة الصيغ وإنشاء الجداول المحورية

Claude in PowerPoint

Generate entire presentations from prompts, restructure existing decks, improve slide design, add speaker notes, and create data visualizations — all within the PowerPoint interface you already know.

كلود في باوربوينت

الشرائح وإضافة ملاحظات المتحدث وإنشاء تصورات البيانات — كل ذلك داخل واجهة باوربوينت التي تعرفها بالفعل. إنشاء عروض تقديمية كاملة من التعليمات وإعادة هيكلة العروض الحالية وتحسين تصميم

14. Vision & Multimodal Capabilities

١٤. الرؤية والقدرات المتعددة الوسائط

Claude can see and understand images, PDFs, screenshots, handwritten notes, charts, and data visualizations. It processes up to 600 images or PDF pages per request with the 1M token context window.

والرسوم البيانية وتصورات البيانات. يعالج حتى ٦٠٠ صورة أو صفحة PDF لكل طلب مع نافذة السياق ذات المليون رمز. يمكن لكلود رؤية وفهم الصور وملفات PDF ولقطات الشاشة والملاحظات المكتوبة بخط اليد

Capability	Description
Image Analysis	Interpret photos, describe scenes, extract text from images
Chart Reading	Analyze charts, graphs, and data visualizations in detail
Document OCR	Extract text from scanned documents and handwritten notes
Screenshot Analysis	Understand UI screenshots, identify bugs, suggest improvements
PDF Processing	Read, summarize, and extract data from PDF documents
Visual Math	Solve math problems from photos of handwritten equations

تفاعلية من خلال المنتجات باستخدام الكود (HTML و SVG ورسوم بيانية) بدلا من توليد الصور بالذكاء الاصطناعي. ملاحظة: كلود لا يولد صوراً — يتفوق في تحليلها. لإنشاء الصور يبني كلود تصورات

15. API & Developer Tools

١٥. واجهة برمجة التطبيقات وأدوات المطورين

The Anthropic API provides full programmatic access to all Claude models. It supports structured outputs, tool use (function calling), streaming, batch processing, prompt caching, extended thinking, and computer use.

الأدوات (استدعاء الوظائف) والبيت والمعالجة الدفعية وتخزين التعليمات المؤقت والتفكير الممتد واستخدام الحاسوب. توفر واجهة برمجة تطبيقات أنثروبك وصولاً برمجياً كاملاً لجميع نماذج كلود. تدعم المخرجات المنظمة واستخدام

Model	Input/1M tokens	Output/1M tokens
Opus 4.6	\$5	\$25
Sonnet 4.6	\$3	\$15
Haiku 4.5	\$0.80	\$4

SDKs & Deployment

Official SDKs for Python and TypeScript/JavaScript. Also available through AWS Bedrock and Google Cloud Vertex AI for enterprises that need to integrate with existing cloud infrastructure and governance pipelines.

حزم التطوير والنشر

حزم تطوير رسمية لبايثون وتايب سكريبت/جافا سكريبت. متاح أيضاً من خلال Bedrock و Google Cloud Vertex AI للمؤسسات التي تحتاج للتكامل مع البنية السحابية الحالية وخطوط الحوكمة.

Key API Features

Function calling/tool use, prompt caching (significant cost reduction on repeated context), batch processing for async workloads, streaming for real-time applications, computer use for browser/desktop automation, and the MCP protocol for tool integrations.

مميزات واجهة البرمجة الرئيسية

للتطبيقات في الوقت الفعلي واستخدام الحاسوب لأتمتة المتصفح/سطح المكتب و بروتوكول MCP لتكاملات الأدوات. التعليمات المؤقت (تخفيض كبير في التكلفة على السياق المتكرر) والمعالجة الدفعية للأحمال غير المتزامنة والبيت استدعاء الوظائف/استخدام الأدوات وتخزين

16. Security, Privacy & Compliance

١٦. الأمان والخصوصية والامتثال

Anthropic takes security seriously. Claude is built with Constitutional AI principles, and the platform offers enterprise-grade security features.

الأمان على محمل الجد. كلود مبني بمبادئ الذكاء الاصطناعي الدستوري وتقدم المنصة ميزات أمان على مستوى المؤسسات. تأخذ أنتروبك

Data Privacy

On paid plans, your conversations are not used to train Claude's models. Enterprise plans offer data isolation, SSO, SCIM provisioning, and audit logs. The API supports US-only infrastructure routing via the `inference_geo` parameter for data residency compliance.

خصوصية البيانات

التدقيق. تدعم واجهة البرمجة التوجيه للبنية التحتية الأمريكية فقط عبر معلمة `inference_geo` لامتثال إقامة البيانات. محادثاتك لتدريب نماذج كلود. خطط المؤسسات تقدم عزل البيانات وتسجيل الدخول الموحد وتوفير SCIM وسجلات في الخطط المدفوعة لا تستخدم

Constitutional AI

Claude is trained using Constitutional AI — an alignment technique that uses a set of principles to guide the model's behavior, producing safer, more consistent, and more reliable outputs across all applications.

الذكاء الاصطناعي الدستوري

تستخدم مجموعة من المبادئ لتوجيه سلوك النموذج مما ينتج مخرجات أكثر أمانًا واتساقًا وموثوقية عبر جميع التطبيقات. يدرب كلود باستخدام الذكاء الاصطناعي الدستوري — تقنية محاذاة

GCC Compliance

For businesses operating in Saudi Arabia and the GCC, Claude supports data localization requirements through cloud deployment options (AWS Bedrock, Google Cloud Vertex AI). Enterprise plans can be configured to meet PDPL and other regional regulatory requirements.

امتثال دول الخليج

النشر السحابي. يمكن تهيئة خطط المؤسسات لتلبية نظام حماية البيانات الشخصية ومتطلبات تنظيمية إقليمية أخرى. للشركات العاملة في المملكة العربية السعودية ودول الخليج يدعم كلود متطلبات توطين البيانات من خلال خيارات

17. Prompting Best Practices

١٧. أفضل ممارسات كتابة التعليمات

Getting the most out of Claude requires effective prompting. Here are the techniques that matter most.

الحصول على أقصى استفادة من كلود يتطلب كتابة تعليمات فعالة. إليك التقنيات الأكثر أهمية.

Be Clear and Specific

Instead of 'write me a report', say 'Write a 1-page executive summary of Q1 sales performance for the Saudi market, including key metrics and 3 recommendations, in both Arabic and English.'

كن واضحاً ومحدداً

من صفحة واحدة عن أداء مبيعات الربع الأول للسوق السعودي يتضمن المقاييس الرئيسية و٣ توصيات بالعربية والإنجليزية. بدلاً من 'اكتب لي تقريراً' قل 'اكتب ملخصاً تنفيذياً'

Use Examples

Provide positive examples of what you want and negative examples of what to avoid. This anchors Claude's understanding of your expectations and style preferences.

استخدم الأمثلة

قدم أمثلة إيجابية لما تريده وأمثلة سلبية لما يجب تجنبه. هذا يثبت فهم كلود لتوقعاتك وتفضيلات أسلوبك.

Request Step-by-Step Reasoning

For complex tasks, ask Claude to think through the problem step by step. This activates deeper reasoning and produces more reliable results.

اطلب الاستدلال خطوة بخطوة

للمهام المعقدة اطلب من كلود التفكير في المشكلة خطوة بخطوة. هذا ينشط الاستدلال الأعمق وينتج نتائج أكثر موثوقية.

Specify Format and Length

Tell Claude exactly what format you need: bullet points, a table, a specific word count, JSON, markdown, or a particular document structure.

حدد التنسيق والطول

أخبر كلود بالضبط أي تنسيق تحتاجه: نقاط أو جدول أو عدد كلمات محدد أو JSON أو ماركداون أو هيكل مستند معين.

Use Projects for Recurring Tasks

Upload reference materials and set custom instructions in a Project so you don't have to re-explain context every time. This is especially powerful for ongoing client

work or recurring reports.

استخدم المشاريع للمهام المتكررة

مشروع حتى لا تضطر لإعادة شرح السياق في كل مرة. هذا قوي بشكل خاص للعمل المستمر مع العملاء أو التقارير المتكررة. ارفع المواد المرجعية وعين تعليمات مخصصة في

Pro Tip: For more comprehensive prompting guidance, visit docs.claude.com/en/docs/build-with-claude/prompt-engineering/overview

docs.claude.com/en/docs/build-with-claude/prompt-engineering/overview كتابة التعليمات الشاملة قم بزيارة نصيحة: لمزيد من إرشادات

18. Use Cases for GCC Businesses

١٨. حالات الاستخدام لشركات الخليج

Claude is particularly powerful for GCC businesses due to its strong Arabic language support, bilingual capabilities, and alignment with regional needs. Here are high-impact use cases by industry.

القوى للغة العربية وقدراته ثنائية اللغة وتوافقه مع الاحتياجات الإقليمية. إليك حالات استخدام عالية التأثير حسب الصناعة. كلود قوى بشكل خاص لشركات الخليج بفضل دعمه

Retail & E-Commerce

AI-powered product descriptions in Arabic/English, customer support chatbots, inventory analysis, demand forecasting, and personalized marketing automation across hundreds of branches.

التجزئة والتجارة الإلكترونية

بالعربية/الإنجليزية وروبوتات دعم العملاء وتحليل المخزون والتنبؤ بالطلب وأتمتة التسويق المخصص عبر مئات الفروع. أوصاف منتجات مدعومة بالذكاء الاصطناعي

Legal Services

Contract review and analysis, legal research across Saudi regulations and Sharia principles, case management automation, bilingual client communication bots, and AI-powered legal platforms.

الخدمات القانونية

الشريعة وأتمتة إدارة القضايا وروبوتات التواصل ثنائية اللغة مع العملاء والمنصات القانونية المدعومة بالذكاء الاصطناعي. مراجعة وتحليل العقود والبحث القانوني عبر الأنظمة السعودية ومبادئ

Healthcare & Pharma

Patient triage chatbots, appointment scheduling, medical record analysis, insurance claim processing, SFDA compliance monitoring, and clinical decision support — all supporting Arabic.

الرعاية الصحية والأدوية

السجلات الطبية ومعالجة مطالبات التأمين ومراقبة امتثال هيئة الغذاء والدواء ودعم القرار السريري — كلها تدعم العربية. روبوتات فرز المرضى وجدولة المواعيد وتحليل

Financial Services

Fraud detection, risk assessment, customer onboarding automation, Sharia-compliant financial product analysis, KYC/AML compliance, and SAMA regulatory reporting.

الخدمات المالية

وتحليل المنتجات المالية المتوافقة مع الشريعة وامثال اعرف عميلك/مكافحة غسل الأموال والتقارير التنظيمية لساما. كشف الاحتيال وتقييم المخاطر وأتمتة تسجيل العملاء

Real Estate & Construction

Market analysis reports, property listing generation in Arabic/English, contract processing, regulatory compliance (Ejar), and project documentation automation.

العقارات والبناء

تحليل السوق وإنشاء قوائم العقارات بالعربية/الإنجليزية ومعالجة العقود والامتثال التنظيمي (إيجار) وأتمتة توثيق المشاريع. تقارير

Marketing & Media

Bilingual content creation, social media automation, competitive intelligence, brand monitoring across Arabic social channels, SEO optimization, and AI-powered analytics dashboards.

التسويق والإعلام

العلامة التجارية عبر القنوات الاجتماعية العربية وتحسين محركات البحث ولوحات تحليلات مدعومة بالذكاء الاصطناعي. إنشاء محتوى ثنائي اللغة وأتمتة وسائل التواصل الاجتماعي والاستخبارات التنافسية ومراقبة

Ready to leverage Claude for your business?

Conneqt helps GCC businesses implement AI automation with Claude.

Visit conneqtme.com or contact us for a free consultation.

هل أنت مستعد للاستفادة من كلود لعملك؟
كونكت تساعد شركات الخليج في تنفيذ أتمتة الذكاء الاصطناعي مع كلود.
قم بزيارة conneqtme.com أو تواصل معنا لاستشارة مجانية.